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Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésről szóló 2012 . év i
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani Dr.
Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszter Úrhoz

Mit lehet tudni a Havanna lakóteleprő l hiányzó panelpályázatokról? "
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Havanna lakótelep egy szinte Budapest-szerte ismert fogalom . Összetartó közösség, olya n
lakótelep, amit mindenki ismer, ahol az együttélők figyelnek egymásra ; közösen
kezdeményeznek ügyeket. Sok évvel ezel őtt a Havanna még nem volt ilyen pozitív kicsengésű .
Mostanra jelentős részben azért kopott el negatív megítélése, mert 2010 el őtt több
panelépületet sikerült felújítani, modern, otthonos házzá alakítani . Ezt nem lett volna
lehetséges, ha nincs a panelházak korszer űsítését célzó állami pályázati rendszer .

Bizonyára Ön is el tudja gondolni, hogy nem egyszer ű egy ilyen 140 önálló házszámma l
rendelkező hatalmas lakótelepet rendbentartani, fenntartani biztonságát, fejl ődését, jövőképet
adni az itt élőknek. Az itt élő húszezer ember, mintegy 6000 otthon sajátos odafigyelést ,
projekteket, egyedi elképzeléseket igényel .

A Havanna néhány tömbje ma fel van újítva . Ezzel együtt az épületek többsége rossz állapotú ,
Nyilván nem kell Önnek elmagyarázni, hogy a majd 40 éve iparosított technológiával épül t
lakóépületek energiahatékonysága milyen alacsony, és azt sem, hogy ezen nagyban lehetn e
segíteni létező pályázati rendszerrel . Talán azt sem, hogy ehhez európai uniós forrásokat is fe l
lehetne használni . Valamiért a Fidesz-kormány nem támogatja ezeket a beruházásokat, így a
rendszer, az épületek továbbra is korszer űtlenek, pazarlóak . Az nem megoldás, hogy Onök
törvénnyel korlátozzák az egységnyi energiaárat – ahogy Onök hívják, rezsicsökkentés –, mer t
amit ma eldöntöttek, holnap ugyanúgy visszavehetik, amellett pedig a környezetrombolás ne m
csökken . A jövő t ugyanúgy telefüstöljük, ugyanúgy felborítjuk a Föld ökoszisztémáját, ezen eg y
ideiglenes árcsökkentés nem segít . Az energiahatékonysági beruházással megspórolt energiá t
azonban holnap is megspórolnák mind az otthonok, mind az emberiség .

Szerintünk bűn pazalásra ösztönözni és a magyarok adóforintjait ideiglenes, politikai céloka t
szolgáló árcsökkentésre költeni csak azért, mert ugyanazok az adófizet ő k, akiknek olcsóbb a
gázszámla, nem látják egyértelm űen a dráguló élelmiszerekben megfizetett „árcsökkenést” .
Közben pedig elpazarolni és felélni a jöv ő t .

írásbeli kérdés

i keze, t .
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Magyarország sikeres programja volt a panelépületek korszerűsítése. 2010 elő tt csaknem
minden harmadik, több mint 500,000 panellakást érintett a felújítás valamilyen módon .

A jelenlegi kormány leállította ezt a programot, magára hagyta a panelépületekben él ő kétmilli ó
embert é és így a Havanna lakótelepet is .

Ezért kérdezem tisztelt Miniszter urat :

• Tervezi-e a kormány újabb energiahatékonysági pályázatok nagyvolumen ű kiírását az
iparosított technológiával épült lakótelepek számára (azaz „panelprogram” jelleg ű
pályázatot) ?

• Milyen szakpolitikai megfontolások és energetikai elemzések állnak a döntés mögött ,
bármi is annak aziránya ?

• Ön szerint összeegyeztethető-e a panelprogramok felfüggesztése a XXI . század
technológiai fejlődésével és az energiahatékonyság növelésével ?

• Kérem, adja meg, a 2010 . áprilisa óta hány és milyen panelépületeket célzó pályázatot
indítottak el? A 2010-es kormányváltást megelőzően indult, a kormányváltás utá n
befejezett, átadott projekteket kérem, ne számítsák bele a kimutatásba !

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2015 . március 9 .

Kunhalmi Ágne s
országgyű lési képviselő

(MSZP)


	page 1
	page 2

